

Dar Ventures and Plug and Play Join Forces to Expand DarE as a Global Built Environment Innovation Platform

Dar Ventures selects Plug and Play, a global leader in open innovation, early-stage ventures and acceleration, to power the next chapter of DarE and expand its reach across global growth markets.

September 2026 – Dar Ventures, the venture capital arm of Dar, an award-winning, top 10 international design firm and founding member of Sidara, has teamed up with Plug and Play to power the next phase of DarE, advancing the platform’s mission to identify, support and scale technology companies transforming architecture, engineering, construction and the wider built environment.

As one of the world’s leading international design and engineering firms and a founding member of Sidara, Dar brings decades of technical and industry leadership across some of the world’s most complex built environment projects. Through DarE and Dar Ventures, Dar has translated that expertise into a platform for identifying and supporting technologies with the potential to reshape the industry.

Since its launch, DarE has supported 32 startups across 4 cohorts, connecting founders with industry expertise, commercial opportunities and an investment network. For DarE’s next chapter, Dar Ventures has selected Plug and Play to bring the reach of one of the world’s largest open innovation and early-stage venture platforms to that mission. Plug and Play brings a network of more than 60 offices, 550+ corporate and government partners across 25+ industry verticals, and more than 10,000 startups accelerated since 2012, further growing DarE’s access to founders, investors, technology leaders and innovation ecosystems internationally.

Together, Dar Ventures and Plug and Play will position DarE as a globally connected platform where industry expertise meets emerging technology, creating stronger pathways between promising built environment technologies and the companies, projects, markets and capital that can accelerate their adoption.

Building a Global AEC-Focused Built Environment Community

The next phase of DarE will extend beyond a traditional accelerator model, building a global community around the future of the built environment, connecting technology companies with industry leaders, investors, corporates and experts shaping how the world is designed, built, operated and maintained.

DarE will draw on Plug and Play’s international networks across construction, infrastructure, IoT, artificial intelligence, smart cities, sustainability and enterprise technology, alongside Dar’s deep

technical expertise, global project portfolio and understanding of the industry's most pressing challenges. With a strong footprint in the GCC, Africa, the Levant and Europe, and design offices across the region ready to **support founders on the ground**, DarE is positioned to serve entrepreneurs from any country in these regions while connecting them to global markets.

As AI, automation, data, digital delivery and sustainability reshape the sector, DarE will focus on technologies that can translate innovation into tangible industry applications. Participating companies will engage directly with industry experts, validate commercial use cases, build strategic relationships, access investment networks and pursue international growth.

DarE will also develop a global alumni community, keeping participating companies connected beyond individual cohorts and creating continued opportunities for commercial partnerships, knowledge exchange, investment and cross-market expansion.

The DarE Program

DarE will primarily source high-potential companies across Europe, the Middle East and Africa, while remaining open to companies globally.

The program will target Pre-Seed to Pre-Series A companies with a working MVP or market-ready product, early market validation, and strong potential for commercial adoption and international growth.

Through a 12-week hybrid journey, selected companies will receive tailored expert support, one-to-one mentorship, direct industry engagement, and curated access to investors, corporate partners and international markets.

The program will support technologies across the AEC and wider built environment value chain that address real industry challenges and create new opportunities for the sector.

Faysal Shair, Co-Founder of Dar Ventures, said:

The built environment remains one of the largest sectors globally, and especially across the regions where we operate - yet we believe there remains significant untapped potential to transform how we design, build, and operate our cities and infrastructure. By combining Dar's deep domain expertise with Plug and Play's global innovation platform, we're excited to act as a catalyst for this ecosystem

Nader Aboushadi, Co-Founder of Dar Ventures, said:

DarE has always been about providing the right platform for entrepreneurs to thrive. Partnering with Plug and Play allows us to take that ambition to the next level — identifying exceptional founders and giving them access to the expertise and markets, coupled with Dar Ventures projects and capital they need to grow

Karima El Hakim, Partner, Africa at Plug and Play, said:

Dar is a global industry leader with deep expertise across the built environment, and we are proud to support the next chapter of DarE. By bringing Plug and Play's global innovation, venture, and corporate ecosystem to the platform, we aim to connect founders with industry, accelerate commercial adoption, and support technologies shaping how the world is built.

Applications

Applications for the upcoming DarE cohort open September 24, 2026, with the program beginning in November 2026.

[\[Application Link\]](#)

<https://www.plugandplaytechcenter.com/innovation-services/our-programs/dare-program>

About Dar Ventures

Dar Ventures is the venture capital arm of Dar, an award-winning, top 10 international design firm and founding member of *Sidara*.

Sidara is one of the world's largest privately held engineering and consulting groups, with 55,000+ employees across 70 countries and 450+ offices worldwide.

Dar Ventures invests in and supports technology companies transforming architecture, engineering, construction, real estate and the wider built environment, connecting founders with industry expertise, markets, commercial opportunities and pathways for growth. In less than three years, Dar Ventures has engaged with more than 100 ideas, incubated over 30 companies and invested in 13 companies across the built environment value chain, in multiple regions.

About Plug and Play

Plug and Play is a global leader in open innovation, early-stage ventures and acceleration, connecting startups, corporations, investors, governments and universities to accelerate technology adoption and growth across industries.

Since 2006, *Plug and Play* has expanded to more than 60 offices worldwide, working with 550+ corporate and government partners across 25+ industry verticals and accelerating more than 10,000 startups since 2012.

Through its global innovation and venture platform, *Plug and Play* connects technology companies with customers, investors, industry expertise and international markets. Its network spans sectors central to the future of the built environment, including construction, infrastructure, IoT, artificial intelligence, sustainability, smart cities and enterprise technology.

DarE is initiated by Dar Ventures and powered by Plug and Play.

شركتا دار فنتشرز وبلج آند بلاي توحدان جهودهما لتوسيع نطاق برنامج "DarE" كمنصة عالمية للابتكار في البيئة العمرانية تركز على تكنولوجيا المعمار والهندسة والبناء

اختارت شركة دار فنتشرز شركة بلج آند بلاي - الرائدة عالمياً في مجالات الابتكار المفتوح ودعم الشركات الناشئة في مراحلها المبكرة وتسريع نموها - لتعزيز المرحلة المقبلة من برنامج "DarE" وتوسيع نطاقه عبر أسواق النمو العالمية.

سبتمبر 2026 – تعاونت دار فنتشرز – ذراع رأس المال الجريء لشركة دار الهندسة، وهي إحدى الشركات العشر الأوائل عالمياً في مجال التصميم والحائزة على جوائز مرموقة، وعضو مؤسس في مجموعة بیدارة، مع بلج آند بلاي لتشغيل المرحلة المقبلة من برنامج "DarE". ويهدف هذا التعاون إلى تعزيز مهمة المنصة المتمثلة في تحديد ودعم وتوسيع نطاق شركات التكنولوجيا التي تُحدث تحولاً في قطاع البيئة العمرانية.

وبصفتها واحدة من الشركات العالمية الرائدة في مجالي التصميم والهندسة وعضواً مؤسساً في مجموعة بیدارة، تتمتع دار الهندسة بعقود من الريادة التقنية والصناعية من خلال العمل على بعض أكثر مشاريع البيئة العمرانية تعقيداً في العالم. وقد وظفت دار الهندسة هذه الخبرة، عبر برنامج "DarE" ودار فنتشرز، لإنشاء منصة تهدف إلى تحديد ودعم التكنولوجيات القادرة على إعادة تشكيل هذا القطاع.

ومنذ إنطلاقه، قدم برنامج "DarE" الدعم إلى 32 شركة ناشئة موزعة على 4 مجموعات، حيث أتاحت للمؤسسين فرصاً للتواصل مع خبراء القطاع والوصول إلى فرص تجارية وشبكة واسعة من المستثمرين. وفي إطار سعيها للمرحلة المقبلة، اختارت دار فنتشرز شركة بلج آند بلاي لتوظيف إمكانات واحدة من أكبر منصات الابتكار المفتوح ودعم الشركات الناشئة في العالم لدعم هذه المهمة. وتتمتع بلج آند بلاي بشبكة واسعة تضم أكثر من 60 مكتباً، وما يزيد عن 550 شريكاً من الشركات والجهات الحكومية عبر أكثر من 25 قطاعاً، فضلاً عن سجل حافل يتضمن تسريع نمو أكثر من 10,000 شركة ناشئة منذ عام 2012؛ مما سيعزز قدرة برنامج "DarE" على التواصل مع المؤسسين والمستثمرين ورواد التكنولوجيا ومنظومات الابتكار على المستوى الدولي.

وستعمل دار فنتشرز وبلج آند بلاي معاً لترسيخ مكانة برنامج "DarE" كمنصة عالمية مترابطة تلتي فيها خبرات القطاع بالتكنولوجيا الناشئة، مما يخلق مسارات أقوى تربط بين تكنولوجيات البيئة العمرانية الواعدة وبين الشركات والمشاريع والأسواق ورؤوس الأموال القادرة على تسريع تبني هذه التكنولوجيات.

بناء مجتمع عالمي للبيئة العمرانية يركز على تكنولوجيا المعمار والهندسة والبناء

في المرحلة الجديدة، لن يقتصر برنامج ستجواز المرحلة المقبلة من برنامج "DarE" على الشكل التقليدي لبرامج التسريع، بل سيقدم أكثر من ذلك بكثير من خلال تأسيس نموذج برامج التسريع التقليدية لتؤسس مجتمعاً عالمياً يتمحور حول مستقبل البيئة العمرانية؛ حيث ستعمل على الربط بين شركات التكنولوجيا ورواد القطاع والمستثمرين والشركات الكبرى والخبراء الذين يرسمون ملامح تصميم العالم وبنائه وتشغيله وصيانتته.

وفي هذه المرحلة الجديدة سيتم البناء على ستستفيد هذه المرحلة من المبادرة من شبكات بلج آند بلاي الدولية في قطاعات البناء والبيئة التحتية وإنترنت الأشياء والذكاء الاصطناعي والمدن الذكية والاستدامة وتكنولوجيات المؤسسات، وذلك بالتكامل مع الخبرات التقنية العميقة لشركة "Dar" وحافطة مشاريعها العالمية وفهمها العميق لأبرز التحديات التي تواجه القطاع. وبفضل حضورها القوي في دول مجلس التعاون الخليجي وأفريقيا وبلاد الشام وأوروبا، وامتلاكها مكاتب تصميم منتشرة في أنحاء المنطقة ومستعدة لدعم المؤسسين ميدانياً، يتمتع برنامج "DarE" بمكانة متميزة تتيح له خدمة رواد الأعمال من مختلف دول هذه المناطق وربطهم بالأسواق العالمية.

وفي ظل إعادة تشكيل القطاع بفعل الذكاء الاصطناعي والأتمتة والبيانات والتوصيل الرقمي والاستدامة، سيركز برنامج "DarE" على التكنولوجيات القادرة على تحويل الابتكار إلى تطبيقات ملموسة في هذا القطاع. وسيتيح البرنامج للشركات المشاركة فرصة التفاعل المباشر مع خبراء القطاع، والتحقق من جدوى حالات الاستخدام التجاري، وبناء علاقات استراتيجية، والوصول إلى شبكات الاستثمار، والسعي نحو التوسع الدولي.

كما سيعمل برنامج "DarE" على تطوير مجتمع عالمي للخريجين، مما يضمن استمرار التواصل بين الشركات المشاركة حتى بعد انتهاء البرنامج مجموعاتها المحددة، ويخلق فرصاً مستمرة للشركات التجارية وتبادل المعرفة والاستثمار والتوسع عبر الأسواق.

برنامج "DarE"

سيعمل برنامج "DarE" في المقام الأول على استقطاب الشركات ذات الإمكانيات العالية من مختلف أنحاء أوروبا والشرق الأوسط وأفريقيا، مع بقاءه مفتوحاً أيضاً على الشركات من مختلف أنحاء العالم.

ويستهدف البرنامج الشركات الناشئة التي تتراوح مراحلها بين مرحلة ما قبل التمويل التأسيسي (Pre-Seed) إلى مرحلة ما قبل الجولة الاستثمارية الأولى (Pre-Series A)، شريطة أن تمتلك هذه الشركات نموذجاً أولياً قابلاً للتطبيق أو منتجاً جاهزاً للسوق، وأن تكون قد حققت مؤشرات أولية على قبول السوق لمنتجاتها، وتتمتع بإمكانات قوية للتبني التجاري والنمو الدولي.

ومن خلال برنامج عمل يمتد إلى 12 أسبوعاً، ستحصل الشركات المختارة على دعم متخصص ومصمم وفقاً لاحتياجاتها، وتوجيه وإرشاد فردي، وفرص للتفاعل المباشر مع القطاع، بالإضافة إلى فرص منتقاة للتواصل مع المستثمرين والشركات الشريكة والوصول إلى الأسواق الدولية.

وسيدعم البرنامج التكنولوجيات عبر تكنولوجيا المعمار والهندسة والبناء وسلسلة القيمة الأوسع للبيئة العمرانية، والتي تعالج تحديات القطاع الحقيقية وتخلق فرصاً جديدة لهذا القطاع.

قال فيصل الشاعر، الشريك المؤسس لدار فنتشرز:

"لا تزال البيئة العمرانية من أكبر القطاعات في العالم، وخاصةً في المناطق التي نعمل بها. ومع ذلك، نرى أن هناك فرصاً كبيرة لم تُستغل بعد لتغيير الطريقة التي نصمم بها مدننا وبنيتنا التحتية وبنيتها وندير تشغيلها. وبالجمع بين خبرة "دار" الواسعة في هذا القطاع ومنصة "بلج أند بلاي" العالمية للابتكار، يسعدنا أن نلعب دور المحفز لهذه المنظومة."

وقال نادر أبو شادي، الشريك المؤسس لدار فنتشرز:

"كان هدف DarE منذ البداية أن يوفر لرواد الأعمال المنصة التي تساعد على النجاح. وتمكّننا شراكتنا مع "بلج أند بلاي" من الانتقال بهذا الطموح إلى مرحلة جديدة، فنكتشف المؤسسين المتميزين ونفتح أمامهم أبواب الخبرات والأسواق، إلى جانب مشاريع "دار فنتشرز" ورأس المال الذي يحتاجونه للنمو."

كما قالت كريمة الحكيم، الشريكة المسؤولة عن منطقة أفريقيا في بلاج أند بلاي:

تُعد دار الهندسة شركة عالمية رائدة تتمتع بخبرات عميقة في مختلف مجالات البيئة العمرانية، ونحن فخورون بدعم المرحلة المقبلة من برنامج «DarE». ومن خلال توظيف منظومة بلاج أند بلاي العالمية للابتكار والاستثمار والشركات ضمن المنصة، نهدف إلى ربط رواد الأعمال بالقطاع، وتسريع اعتماد الحلول تجارياً، ودعم التكنولوجيات التي تسهم في تشكيل مستقبل البناء حول العالم.

طلبات التقديم

تُفتح طلبات التقديم للدفعة المقبلة من برنامج "DarE" في 24 سبتمبر 2026، على أن يبدأ البرنامج في نوفمبر 2026.

[رابط التقديم]

<https://www.plugandplaytechcenter.com/innovation-services/our-programs/dare-program>

نبذة عن دار فنتشرز

تُعد دار فنتشرز ذراع رأس المال الجريء لشركة دار الهندسة وهي شركة تصميم دولية رائدة حائزة على جوائز ومصنفة ضمن أفضل 10 شركات تصميم دولية، كما أنها عضو مؤسس في مجموعة سدارة. وتعد سدارة واحدة من أكبر المجموعات الهندسية والاستشارية الخاصة في العالم، حيث تضم أكثر من 55,000 موظف موزعين على 70 دولة، وتمتلك ما يزيد عن 450 مكتباً في مختلف أنحاء العالم.

قطاع البيئة العمرانية، وفي مناطق متعددة، وتعمل على ربط المؤسسين بخبراء القطاع، والأسواق، والفرص التجارية، ومسارات النمو. وفي غضون أقل من ثلاث سنوات، تعاملت دار فنتشرز مع أكثر من 100 فكرة، واحتضنت أكثر من 30 شركة، واستثمرت في 13 شركة في قطاع البيئة العمرانية، وفي مناطق جغرافية متعددة

نبذة عن بلج أند بلاي

تُعد بلج أند بلاي شركة عالمية رائدة في مجالات الابتكار المفتوح، ودعم الشركات الناشئة في مراحلها المبكرة وتسريع نموها؛ حيث تعمل على الربط بين الشركات الناشئة، والشركات الكبرى، والمستثمرين، والجهات الحكومية، والجامعات لتسريع تبني التكنولوجيا وتحقيق النمو عبر مختلف القطاعات.

ومنذ عام 2006، توسعت بلج أند بلاي لتشمل أكثر من 60 مكتباً حول العالم، متعاونة مع أكثر من 550 شريكاً من الشركات والجهات الحكومية في أكثر من 25 قطاعاً، ومساهمة في تسريع نمو أكثر من 10,000 شركة ناشئة منذ عام 2012.

ومن خلال منصتها العالمية للابتكار والاستثمار، تربط بلج أند بلاي شركات التكنولوجيا بالعملاء والمستثمرين وخبراء القطاع والأسواق الدولية. وتمتد شبكتها لتشمل قطاعات محورية لمستقبل البيئة العمرانية، بما في ذلك البناء، والبنية التحتية، وإنترنت الأشياء، والذكاء الاصطناعي، والاستدامة، والمدن الذكية، وتكنولوجيا المؤسسات.

وقد أطلقت دار فنتشرز برنامج "DarE" وتتولى بلج أند بلاي تشغيله وإدارته .